
Retsudvalget

Til: Justitsministeren

Dato: 14. marts 2025

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

REU alm. del

Spørgsmål 760
Både lægerne på psykiatrisk afdeling og Region Syddanmark har flere gange kritiseret, 
at den demensramte mand er blevet dømt til anbringelse på psykiatrisk afdeling. Kun 
Retslægerådet har vurderet, at det var den bedste løsning – dog uden at inddrage den 
person i Retslægerådet, der ved noget om demens. Retslægerådets anbefalinger bliver 
tillagt stor vægt i retssager, og der dømmes ofte efter de anbefalinger. Mener ministeren, 
at det er relevant at undersøge, hvordan Retslægerådets anbefalinger bliver udarbejdet, 
og om det sker med de bedst egnede fagpersoner på området?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF).
Spørgsmålet ønskes besvaret senest den 28. marts 2025.
Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Karina.Dehnhardt@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne
Steffen Larsen
formand
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